
Protokół nr LXIII/2024 

 z dnia 21 marca 2024r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Uroczysta sesja  podsumowująca kadencję 2018-2024 rozpoczęła się 21 marca br o godzinie 17:00 

w zajeździe „METEOR „ w Lubaszu  a zakończyła o godzinie 21:30 tego samego dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

W sesji wzięli udział zaproszeni goście w osobach:  

1. Przedstawiciele Sejmiku Samorządowego Województwa Wielkopolskiego – Pani 

Mirosława Rutkowska- Krupka i Pan Adam Bogrycewicz, 

2. Przedstawicieli powiatu czarnkowsko- trzcianeckiego w osobach  Pana Starosty – 

Feliksa Łaszcza, przewodniczącego rady powiatu Wiesława Maszewskiego, członka 

zarządu Jana Pertka i radnego Pana Janusza Rajka, 

3. Komendanta Powiatowego Policji, którego reprezentował st.asp. Piotr Kolassa 

Kierownik Posterunku Policji w Lubaszu, 

4. Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie reprezentuje 

go Pan Łukasz Perz, 

5. Dyrektora Państwowej Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej  

w Czarnkowie Pani Beata Kościelska, 

6. Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Pani Krystyna Wawrzyniak, 

7. Kierownika Państwowej Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa Oddział  

w Czarnkowie Pani Barbara Bukowska, 

8. Prezes Banku Spółdzielczego w Czarnkowie Pan Władysław Dymek, 

9. Dyrektor Rejonowego Związku Spółek Wodnych Pan Krzysztof Marcinkowski. 

 

Ponadto powitała  radnych Rady Gminy Lubasz, sołtysów wsi, kierowników, pracowników 

urzędu gminy i pracowników jednostek organizacyjnych gminy, przedstawicieli organizacji 



pozarządowych i stowarzyszeń, przedsiębiorców i wszystkie osoby, które zechciały przyjąć 

nasze zaproszenie. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady LXIII sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

15 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Michała 

Stawujaka, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Michał Stawujak. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Gminy 

2. Podsumowanie kadencji 2018-2024 przez Przewodniczącą Rady Gminy. 

3. Podsumowanie kadencji przez Wójta Gminy. 

4. Przemówienia gości. 

5. Wręczenie podziękowań. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok 

2) w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 - 2036 

3) w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy w związku z zakończeniem kadencji 2018-

2024 

7. Zakończenie obrad. 

 



Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Gminy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LXII sesji była Pani Estera Nobik. 

Poprosiła ją o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pani Estera Nobik stwierdziła, że zapoznała się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się  05.03.2024r. Stwierdziła, że protokół odzwierciedla 

przebieg sesji  i poprosiła radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z LXII sesji Rady Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, 

Kazimierz Wicher 

 

Po tych formalnościach, które nie są obce radnym ale dla zaproszonych gości są pewną 

nowością Przewodnicząca zaprosiła na krótką przerwę, którą umilił swoim koncertem 

skrzypcowym  Pan Tomasz Żelaśkiewicz. 

 

PRZERWA  

 

WZNOWIENIE  OBRAD 

 

Ad2. Podsumowanie kadencji 2018-2024 przez Przewodniczącą Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Żaneta Andrzejewska powiedziała, że VIII kadencja organów 

samorządu Gminy Lubasz dobiega końca i po raz ostatni spotykają się w tym gronie na 

uroczystej sesji podsumowującej tę kadencję po czym w poniższych słowach podsumowała 

działania Rady Gminy Lubasz w latach 2018 -2024, której miała przyjemność przewodniczyć. 

Na każdej sesji to zawsze Wójt przedstawiał sprawozdanie ze swoich działań między sesjami 

a teraz Przewodnicząca Rady Gminy podsumowała prace Rady Gminy Lubasz VIII kadencji 

w latach 2018-2024.  

Powiedziała: „ 

Spotykamy się dziś w tak szacownym gronie na zakończenie VIII kadencji samorządu Gminy 

Lubasz. Jeszcze raz dziękuję wszystkim obecnym za przyjęcie naszego zaproszenia na 

dzisiejsze obrady, za lata współpracy, życzliwości, dialogu oraz wzajemnego szacunku 

 i zrozumienia. 21 października 2018r. odbyły się wybory samorządowe kształtujące władze 

na VIII kadencję. Dzięki głosom naszych mieszkańców zostaliśmy wybrani radnymi Rady 

Gminy Lubasz. Jedni do Rady wybrani zostali po raz pierwszy, inni już po raz kolejny.  



 

 

Radnymi Rady Gminy Lubasz zostali : 

Elżbieta Nowak i Kazimierz Wicher, którym radni powierzyli zaszczytną  funkcję 

Wiceprzewodniczących Rady, 

Monika Golik – wybrana na Przewodniczącą Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Estera Nobik – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych, 

Andrzej Macyszyn – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

Jacek Michalak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 

Michał Stawujak – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pozostali radni to:  

Katarzyna Fiałkowska, Lucyna Urbaniak Pielka, Leszek Arend, Paweł Borowiak, Paweł 

Dobosz, Sławomir Dams, Andrzej Nowak. 

W poprzedniej kadencji w radzie zasiadały tylko dwie panie, w tej kadencji jest nas już sześć. 

Myślę, że jest to dobry kierunek. Dla mnie jest to druga kadencja jako radnej i jako 

przewodniczącej rady. Przy tej okazji pragnę podziękować moim wyborcom, bo dzięki ich 

głosom zostałam radną, a Wam drogie koleżanki i koledzy radni dziękuję za nominowanie 

mnie do roli przewodniczącej rady. Mam nadzieję, że Was nie zawiodłam. Dziękuję za wasze 

zaufanie, życzliwe słowa, wzajemny szacunek i za to, że zawsze umieliśmy porozumieć się 

dla dobra gminy. Obecna sesja jest już 63-cią  sesją Rady Gminy Lubasz w tej kadencji. 

Spośród tych 63 sesji odbyły się 4 sesje nadzwyczajne, 4 sesje uroczyste, na których 

przyjmowaliśmy absolutorium dla wójta. Oraz jedna uroczysta, na której  gościliśmy 

przedstawicieli z zaprzyjaźnionych gmin z Niemiec i Francji. Wspólnie z Panem Wójtem 

podpisaliśmy List Intencyjny o współpracy z francuską Gminą Sawetr. Delegacja złożona  

z radnych  dwukrotnie, bo w 2019 i 2022 r. odwiedziła zaprzyjaźnioną Gminę  Sottrum  

w Niemczech. Od czasu rozpoczęcia współpracy w ubiegłym roku minęło już 20 lat. 

Szanowni Państwo. 

VIII kadencja zostanie w naszej pamięci z kilku powodów. Jednym z nich jest wybuch na 

początku 2020r. pandemii koronawirusa. Naznaczyła ona pracę samorządu w szczególny 

sposób. Ze względu na obostrzenia jakie wprowadzał rząd, obrady rady zmieniły się w pracę 

zdalną. Tutaj należą się szczególne podziękowania naszym informatykom, którzy od IV sesji 

tej kadencji czuwali nad internetowym przekazem, a są to: p. Tomasz Lipski i p. Marcin 

Mrówka. Dziękuję również za dzisiejszą sesję. 

Zwyczajowym miejscem obrad sesji jest sala sesyjna w budynku urzędu gminy, ale sesje 

odbywały się również w sali wiejskiej w Dębe, dzięki gościnności p. sołtys Natalii Kosickiej, 

w hali widowiskowo-sportowej w Szkole Podstawowej w Lubaszu, dzięki gościnności p. 

dyrektor Wiolety Zarzecznej oraz tutaj w tej sali, dzięki  właścicielom państwu Marii 

 i Mieczysławowi Jans – serdecznie w tym miejscu za to dziękuję.    

Rada w trakcie kadencji przyjmując plany pracy na poszczególne lata, miała na względzie  

w pewnym sensie nadzór nad jednostkami organizacyjnymi Gminy, przyjmowała zatem 

sprawozdania z działalności tych jednostek. Były to informacje przedstawiane przez : 

Gminny Zakład Komunalny Spółkę z o.o.,  



Gminny Ośrodek Kultury, 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 

placówki oświatowe. 

Zajmowaliśmy się także  realizacją zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej i działalnością 

Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Rada przyjęła łącznie z dzisiejszymi 491 uchwał. Przyjmowała uchwały w sprawie lokalnych 

opłat i podatków, wykazu kąpielisk, opieki nad zwierzętami, a przede wszystkim uchwalała  

i zmieniała budżety gminy w poszczególnych latach. 

Kolejnym wyznacznikiem tej kadencji jest trwająca już dwa lata wojna za naszą wschodnią 

granicą. Rada Gminy wraz z Radą Młodzieżową i Lubaską Radą Senioralną przyjęła 

stanowisko w formie wspólnej uchwały. Wyraziła solidarność z Ukrainą, apelując 

jednocześnie o wsparcie dla uchodźców przybywających do naszego kraju, do naszej gminy. 

Stała i stoi na stanowisku, że militarna agresja w stosunku do innego suwerennego kraju jest 

wysoce naganna i nie może być w żaden sposób tolerowana. Od początku konfliktu w 

Ukrainie nasza gmina była zaangażowana w pomoc jej mieszkańcom. Przyjmowaliśmy ich do 

swoich domów, szkół i przedszkoli. Część z nich wróciła na Ukrainę, część pojechała dalej, 

ale jeszcze dzisiaj jest grupa, która u nas przebywa.  

W dniu 27 czerwca 2019r. rada przyjęła uchwałę w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej 

Radzie Gminy Lubasz. Opiekunką tej rady od samego początku jest p. Małgorzata 

Kabacińska,(serdecznie w tym miejscu za to dziękuję ),która dbała o wybory do 

Młodzieżowej Rady Gminy na początku każdego roku szkolnego. Następnie na sesji Rady 

Gminy młodzi radni składali ślubowanie. Sprawozdania z działalności tej rady jak również 

Lubaskiej Rady Senioralnej oraz Rady Sportu były przedmiotem obrad Rady Gminy Lubasz.  

W dniu 12 września 2019r. przyjęliśmy  uchwałę w sprawie zakończenia działalności 

gimnazjum w naszej gminie. Tym samym pozostały w funkcjonowaniu tylko szkoły 

podstawowe- dwie ośmioklasowe i dwie trzy klasowe. Przyjęliśmy w trakcie kadencji 

stanowisko w sprawie zainicjowania działań dotyczących nadania Szpitalowi Powiatowemu 

w Czarnkowie imienia Doktora Ryszarda Surmy. Pan doktor to taki Judym naszej gminy. 

Chyba nie ma rodziny, która nie prosiła Go o pomoc. Dla Niego najważniejszy był zawsze 

pacjent, zwłaszcza ten mały. A pomysłodawcą tego przedsięwzięcia był członek zarządu 

powiatu p. Jan Pertek.  

Szanowni Państwo – drodzy radni. 

U progu zakończenia VIII kadencji chciałabym bardzo serdecznie w imieniu wszystkich 

radnych podziękować za współpracę przede wszystkim mieszkańcom z woli których 

zostaliśmy wybrani radnymi, dziękuję sołtysom i organom sołectw, kierownikom jednostek 

organizacyjnych Gminy i powiatu, wszystkim z którymi dane nam było pracować nad 

rozwojem gminy Lubasz.  Kończymy kadencję w przekonaniu, że zrealizowane przez nas 

działania przyniosły spodziewane efekty, a owoce tej pracy w przyszłości będą dobrze służyć 

wszystkim mieszkańcom. Wraz ze słowami podziękowania proszę przyjąć życzenia 

pomyślności, wielu dalszych sukcesów zawodowych oraz realizacji planów.” 

Po tych słowach podziękowania Przewodnicząca Rady Gminy wręczyła kwiaty dla skarbnika 

gminy Pani Renaty Fąferek i opiekuna rady Pani Elżbiety Janasek. 



Ad 3. Podsumowanie kadencji przez Wójta Gminy. 

Następnie Przewodnicząca oddała głos Wójtowi Gminy, który dokonał podsumowania 

osiągnięć gminy w latach 2018- 2024. Wójt powiedział:  

„SZANOWNA PANI  PRZEWODNICZĄCA ! 

WYSOKA RADO! 

ZAPROSZENI GOŚCIE ! 

  Już za chwilę VIII kadencja organów  samorządu Gminy Lubasz dobiegnie końca. Pierwsza 

w historii kadencja, która miała trwać pięć lat. Ostatecznie trwała pięć lat i sześć miesięcy 

 i zakończy się 30 kwietnia br. Już czas jej trwania świadczy o wyjątkowości. Wiele wydarzeń 

i aspektów składa się na wyjątkowość tej kadencji. Jest mi niezmiernie miło, że mogę dziś 

podsumować ten czas, tę jego wyjątkowość, którą dało się odczuć szczególnie mocno.  

SZANOWNI PAŃSTWO ! 

 Gmina Lubasz – jak wszyscy Państwo wiecie – chlubi się bogatą historią znaną nie tylko  

w Wielkopolsce, ale również  poza jej granicami. Historia i tradycja tej ziemi są wartościami 

ponadczasowymi i winny być dla nas zobowiązaniem na przyszłość. Rzecz jednak w tym, 

byśmy umieli te wartości powiązać i przekuwać w realia dnia codziennego, bo to one 

decydują w głównej mierze o poziomie naszego życia. Największym bogactwem tej ziemi są 

jej mieszkańcy, którzy wykazali się znowu w tej kadencji, wielką pracowitością, 

cierpliwością i zrozumieniem. Dzięki temu właśnie udało się nam wspólnie pokonać rozliczne 

trudności dnia codziennego, których w tej kadencji nie brakowało, a raczej których ze 

względu na wyjątkowość czasu kadencji było bardzo wiele. Dziś zadajemy sobie pytanie czy 

sprostaliśmy oczekiwaniom jej mieszkańców? Na tak postawione pytanie, trudno znaleźć 

odpowiedź jednoznaczną, bowiem każdy z nas będzie miał inną ocenę tego wszystkiego, co 

wokół nas się działo. Dziś jednak lepiej niż kiedykolwiek wiemy, że realizacja naszych 

wspólnych celów zależy od nas wszystkich, od naszego zespolonego działania, od wzajemnej 

życzliwości i zrozumienia. Mijająca kadencja przyniosła nam wszystkim – i mnie również – 

nowe doświadczenia: że racje nasze są podzielone, że nikt nie ma patentu na mądrość, że 

różne są punkty widzenia i wcale nie muszą się one wykluczać – a wręcz mogą się 

uzupełniać.  

 Samorząd terytorialny jest sposobem organizowania się społeczności lokalnej  

i najistotniejszą formą samorządności. Można go zdefiniować jako formę zarządzania 

sprawami lokalnymi i uczestniczenia w sprawowaniu władzy publicznej przez mieszkańców 

gminy, powiatu oraz województwa. Inaczej mówiąc, jest to ustanowiona w konstytucji forma 



udziału mieszkańców  w rządzeniu. Mieszkańcy wymagają od nas zaspokajania ich potrzeb.  

To zaspokajanie ma jednak bardzo szeroki aspekt, ale daje się usystematyzować w cztery 

podstawowe kategorie : 

1) infrastruktura techniczna, a zatem zaopatrzenie wsi w wodę, uzbrojenie w sieć 

kanalizacyjną, budowa dróg i ich oświetlenie, 

2) infrastruktura społeczna  czyli prowadzenie szkół podstawowych,  

przedszkoli, zabezpieczenie bazy do ich pracy, wypełnianie zadań z profilaktyki 

zdrowotnej oraz opieki społecznej, organizowanie działalności kulturalnej, współpraca 

z młodzieżą i seniorami, 

3) ekologia i szeroko rozumiana ochrona środowiska, zagadnienia utrzymania porządku  

i czystości, 

4) ład i porządek publiczny, a zatem ochrona przeciwpożarowa, bezpieczeństwo 

publiczne w zakresie przypisanych samorządowi gminy kompetencji. 

 Wypełnianie tych zadań zależy w głównej mierze  od sprawności, gospodarności  

i racjonalności w działaniach różnych organów samorządowych i podlegających im 

jednostek organizacyjnych oraz powołanej spółki komunalnej. Musimy zdać sobie sprawę 

i zapewniam Państwa, że zdajemy sobie z tego sprawę, że to od nas zależy. Drodzy 

Państwo, w jaki sposób mieszkańcy odczuwać będą zadowolenie oraz czy zaspokojenie 

ich podstawowych potrzeb będzie się poprawiało. To my realizując nasze społeczne 

posłannictwo  proponujemy rozwiązania i je skutecznie wdrażamy. Dają one naszym 

mieszkańcom szansę  na lepszą przyszłość. Nie możemy zapominać ani na chwilę, że ich 

oczy i uszy są szeroko otwarte i zwrócone w naszym kierunku. Centrum władzy 

powiatowej czy  państwowej jest dla nich odległe, choć chcą mieć swój wpływ na 

prowadzoną przez nich politykę. Przykładem są tutaj ostatnie wybory parlamentarne  

15 października ubiegłego roku, w których w naszej gminie wzięła udział rekordowa 

liczba wyborców. Nasza gmina zajęła pod tym względem w powiecie czarnkowsko- 

trzcianeckim I miejsce z frekwencją 74,91% . Mamy nadzieję, że wygrana ta pozwoli nam 

uzyskać zakładane w konkursie frekwencyjnym nagrody. Świadczy ona o ogromnym 

potencjale naszego społeczeństwa, jego zaangażowaniu i aktywności. Jest też wyrazem 

pewnej wyjątkowości tej kadencji, o której już wspominałem. Na co dzień objawia się ona 

troską o to, co dzieje się w najbliższym otoczeniu. Klimat i atmosferę tego otoczenia  

w  dużej mierze kształtuje nasz samorząd. Mieszkańcy naszej gminy współdziałając  

z nami  dostrzegają   skuteczność działania i nasze starania, choć poziom życia  

w niektórych aspektach jest jeszcze daleki od potrzeb i oczekiwań. Zdaje się jednak, że 



nasze społeczeństwo poprzez swoją aktywność stara się wpłynąć na zmianę tej sytuacji 

 i wspólnie wziąć odpowiedzialność za poprawę poziomu zaspokajania tych potrzeb. Więź 

ta między lokalną społecznością a organami samorządowymi to przecież niezbędny 

warunek uzyskania sukcesu w  życiu  publicznym. Aktywność ta to także podkreślenie 

wyjątkowości tej mijającej kadencji, a jej skutkiem było między innymi powstanie 

nowych Kół Gospodyń Wiejskich w Lubaszu i Kruczu, powstanie grup nieformalnych 

związanych z realizacją niektórych zadań samodzielnie przez te grupy. Mówiąc 

 o wyjątkowości kadencji trzeba zwrócić uwagę na dwie sprawy, które już na zawsze 

przypominać nam będą miniony czas. Pierwsza z nich to pandemia Sars- Cov -2. Cztery 

lata temu pojawił się w Polsce pierwszy potwierdzony przypadek zakażenia 

koronawirusem. To wtedy obsesyjnie myliśmy ręce, nie podawaliśmy sobie rąk na 

przywitanie, unikaliśmy bezpośredniego kontaktu. Odwołane zostały wszystkie imprezy 

masowe, później zamknięto szkoły, galerie handlowe, restauracje, siłownie, salony 

fryzjerskie, a nawet lasy. Polacy zamknęli się w domach, a każde wyjście oznaczało 

strach przed zakażeniem. Kolejne fale koronawirusa zatrzymywały też wielu z nas na 

przymusowej kwarantannie. Jednocześnie codzienne raporty mówiły nawet o 20-30 tys. 

zachorowań i kilkuset zgonach. COVID-19 oznaczał tragedie dla milionów polskich 

rodzin. Nie ominął naszej Gminy. Wielu naszych mieszkańców straciło życie, które 

mogło trwać, gdyby nie Covid-19. Pozostawił on trwały ślad w statystykach 

demograficznych.  

W porównaniu do roku 2019 liczba mieszkańców naszej gminy zmniejszyła się o 155 

osób, liczba urodzeń zmalała o połowę z 97 w 2019 roku do 51 w ubiegłym roku.  

W szczytowym roku pandemii w 2021 roku zmarło 99 mieszkańców gminy. 

Obowiązkowe w całym kraju było zasłanianie ust i nosa w przestrzeniach 

zamkniętych, m.in. w autobusie, pociągu, w sklepie, galerii handlowej, banku, na targu  

i na poczcie, w urzędzie . Dziś dostęp do maseczek jest powszechny, a ich cena jest 

przystępna. Na początku pandemii jednak była ogromna trudność w ich  pozyskaniu. Nasi 

mieszkańcy żywiołowo odpowiedzieli na apel szycia maseczek wtedy, gdy były one 

bardzo potrzebne. Maseczki przekazane zostały do szpitala Powiatowego w Czarnkowie 

podobnie jak i inne artykuły chemiczno- kosmetyczne zebrane w trakcie zbiórki darów 

zorganizowanej przez GOPS. Samorząd Gminy Lubasz wsparł działalność szpitala także 

w formie finansowej. Dla naszych mieszkańców zakupiliśmy także już profesjonalne 

maseczki. Ich dystrybucją zajęli się druhowie z OSP rozdając 3.714 sztuk maseczek. Choć 

sporo czasu już minęło, to epidemia wciąż nie pozwala o sobie zapomnieć.  



W dobie szalejącej pandemii koronawirusa, najbardziej skuteczną metodą jego były 

szczepienia. Aby ułatwić mieszkańcom i mieszkankom gminy Lubasz dostęp do bezpłatnych 

szczepień zorganizowaliśmy szczepienia w mobilnym punkcie szczepień w Lubaszu przy 

 ul. Kościelnej. Ogółem w naszej gminie  zaszczepiono minimum 1 dawką 4643 

mieszkańców. W pełni zaszczepionych na tamten czas były  4493 osoby, co stanowi 58,4% 

populacji. 

Drugą rzutującą sprawą był konflikt zbrojny na Ukrainie. W dniu 24 lutego 2022 roku został 

zburzony dotychczasowy pokój w Europie. W Ukrainie wybuchła wojna. Konflikt zbrojny 

wymusił na wielu obywatelach tego kraju konieczność poszukiwania schronienia w innych 

miejscach poza nim. Polska była krajem, który dla osób uciekających przed konfliktem 

zbrojnym musiał stać się drugim domem. Pierwszym etapem pomocy dla osób 

przyjeżdżających z Ukrainy było zapewnienie podstawowych potrzeb. W tym celu gmina 

koordynowała działania  w zapewnieniu miejsc noclegowych i wyżywienia. Wśród 

przybywających w większości  były to kobiety wraz z dziećmi i osoby starsze. Dla dzieci była 

możliwość przyjęcia do szkoły i przedszkola. Nauczyciele oraz uczniowie pomagali dzieciom 

z Ukrainy, aby ich start w szkole był udany, przyspieszył dobry kontakt z rówieśnikami oraz 

by mogli także pokonać bariery językowe. Osoby dorosłe mogły skorzystać z pomocy na 

kursie języka polskiego, który sfinansowany był z funduszy zgromadzonych przez 

mieszkańców gminy, którzy chętnie odpowiedzieli na ogłoszona zbiórkę pieniędzy. 

 Część z tych osób usamodzielniła się, wynajęła mieszkania, przeprowadziła się do innych 

miejscowości, innych krajów a niektórzy wrócili do swojej ojczyzny. Niestety wojna na 

Ukrainie jeszcze trwa i mamy jeszcze w naszej gminie osoby z Ukrainy, które przebywają 

 u nas ponad 120 dni. Są to przede wszystkim kobiety z małymi dziećmi i osoby starsze 

powyżej 60 roku życia. Życzmy sobie rychłego zakończenia tego konfliktu. 

 SZANOWNI PAŃSTWO 

DRODZY GOŚCIE                         

   Ponad pięć lat VIII  kadencji dla gminy Lubasz oznaczało dokonywanie wyborów 

     pomiędzy  konieczną potrzebą realizacji zadań a rzeczywistymi  możliwościami budżetu.   

     Dodatkowo wybór ten uwarunkowany był dostępnymi programami wsparcia inwestycji  

     samorządowych. Wielkość tych środków w porównaniu do ostatnich lat wzrosła  

     zdecydowanie począwszy od 2021 roku. Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych, Polski  

     Ład dla gmin popegeerowskich, na remonty zabytków, Rządowy Fundusz Budowy Dróg  

     Lokalnych, Fundusz Odnowy Gruntów Rolnych i Leśnych to instrumenty, z których  

     chętnie korzystaliśmy i które rzutowały na nasze wybory. Dzięki tym wyborom otoczenie   



     wokół nas zmienia się i jest to widoczne na każdym kroku. Widzą to nasi mieszkańcy. 

     Włożony ogrom wspólnej pracy dostrzegają również goście naszej gminy, przejezdni oraz  

     byli mieszkańcy. Ich głos jest również bardzo cenny. Osiągnięć samorządu Gminy  

     Lubasz ostatnich lat nie da się zamknąć w kilku słowach. Mijająca kadencja to czas   

     bardzo dobrze wykorzystanych środków zewnętrznych, które wsparły nasz budżet. Warto   

     wspomnieć, że w trakcie tych ostatnich ponad pięciu lat  pozyskaliśmy dla naszej gminy  

    środki w wysokości ponad 49 milionów złotych. Przy 8,5 mln złotych w poprzedniej  

    kadencji, to imponująca kwota. Te 49 milionów złotych zainwestowaliśmy w rozwój   

    infrastruktury oraz w rozwój intelektualny dzieci, młodzieży i dorosłych. Dzięki tym  

   dotacjom udało się zrealizować wiele bardzo potrzebnych przedsięwzięć, których powstanie  

   bez udziału tych środków nie było by możliwe. Trudno jednoznacznie powiedzieć, która  

   z inwestycji była najważniejsza, bo wszystkie były ważne. Nie wszystkie inwestycje już  

   zakończono, wiele z nich jeszcze trwa, a zakończy się w latach następnych. Zbudowaliśmy 

za blisko 5 milionów złotych kanalizację sanitarną we wsi Stajkowo, wsi w której w ubiegłej 

kadencji powstała nowoczesna oczyszczalnia ścieków. Zmodernizowaliśmy stację 

uzdatniania wody w Lubaszu, która ze względu na swój wiek i stan techniczny domagała się 

unowocześnienia i remontu. Modernizacji poddaliśmy także stację uzdatniania wody  

w Sokołowie. Wybudowaliśmy odcinek sieci wodociągowej z Jędrzejewa do Sławna 

umożliwiając przełączenie jej do unowocześnionej hydroforni w Sokołowie. Prawie 11,5 mln 

złotych kosztować będzie inwestycja budowy wodociągu do wsi Krucz i Kruteczek, 

przełączenia sieci wodociągowej wsi Dębe do stacji uzdatniania wody w Sokołowie oraz 

budowa infrastruktury towarzyszącej. Do tej inwestycji włączono budowę drogi w Miłkowie 

w kierunku Stajkowa. Zresztą inwestycje drogowe zdominowały mijającą kadencję. Na ich 

realizację pozyskaliśmy i staramy się pozyskiwać nadal środki z różnych źródeł 

zewnętrznych.  Powstały nowe drogi w Kamionce – wsi która posiada wiele przysiółków  

i tym samym wiele odcinków dróg. Powstała utwardzona asfaltowa droga wewnątrz wsi, 

metodą sprysku wykonano drogę przy świetlicy oraz w kierunku Dulinowa. Kontynuujemy 

budowę tej drogi teraz w technologii utwardzenia pofrezem. Nową drogę wybudowaliśmy 

wspólnie z naszymi sąsiadami Gminą Wieleń na trasie Hamrzysko- Krucz. Powstały nowe 

drogi w Lubaszu: przebudowano ulicę Podgórną z nowym parkingiem, od podstaw powstała 

ulica Polna, Rolna, na ukończeniu jest budowa ulicy Ogrodowej. Na Osiedlu Gorajskim  

w Lubaszu wybudowaliśmy ulicę Jesionową i Brzozową, w Dębem utwardziliśmy wspólnie  

z Radą Sołecką ulicę Jana Pawła II. Wspólnym przedsięwzięciem z Radami Sołeckimi Goraja 

 i Nowiny było utwardzenie odcinków dróg w tych sołectwach. Zapoczątkowaliśmy również 



utwardzenie dróg w Dębem. Tę inwestycję będziemy kontynuować w tym i latach 

następnych. Staraliśmy się poprawiać stan bezpieczeństwa naszych pieszych modernizując 

bądź wykonując nowe odcinki chodników. Potrzeb w tym zakresie wciąż jest dużo, dlatego 

starać będziemy się je rozwiązywać. W zakresie poprawy infrastruktury drogowej 

wspieraliśmy naszych kolegów z samorządu powiatowego i wojewódzkiego dofinansowując 

realizowane przez nich inwestycje drogowe w Lubaszu, Prusinowie czy opracowania 

dokumentacji projektowych drogi w Bzowie i chodnika w Kruczu. Cenimy sobie bardzo 

współpracę z powiatem i województwem samorządowymi. Dziękujemy za wspólne działania. 

Wiele uwagi w minionej kadencji poświęciliśmy druhom ochotnikom straży pożarnej. 

Największą inwestycja była przebudowa i termomodernizacja remizy OSP w Lubaszu. 

Jednostka ta wzbogaciła się też o ciężki samochód bojowy. Jednostka OSP w Kruczu 

natomiast otrzymała lekki samochód bojowy, OSP w Stajkowie samochód marki LUBLIN. 

 A jednostkę  OSP w Kamionce wsparliśmy samochodem ze Stajkowa. Zresztą wyposażenie 

jednostek OSP w minionej kadencji uległo zdecydowanej poprawie. Rozpoczęliśmy proces 

zmiany zagospodarowania przestrzeni nad jeziorem Wielkim w Lubaszu. 

Zmodernizowaliśmy amfiteatr oraz zbudowaliśmy nową rozdzielnie prądu. Wspólnie  

z Polskim Związkiem Wędkarskim zbudowaliśmy wiatę dla wędkarzy. Na dobrej drodze jest 

nasz wniosek o budowę pomostów pływających złożony do Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich za pośrednictwem Czarnkowsko- trzcianeckiej Lokalnej Grupy Działania. Obecnie 

toczą się prace projektowe nad  dalszym zagospodarowaniem przestrzeni. Mamy na ten cel 

przyznane środki. Wiele uwagi poświęciliśmy powstaniu nowoczesnych placów zabaw, 

siłowni i przestrzeni rekreacyjnych w naszych wsiach. Dziękuje serdecznie za zaangażowanie 

w to działanie społeczności lokalnych. Powstało miasteczko ruchu drogowego jeszcze ze 

środków zakontraktowanych w VII kadencji. Po wielu latach starań wreszcie rozpoczęły się 

prace nad budową boisk w Lubaszu i Miłkowie. Spełnią się wreszcie oczekiwania wielu osób 

związanych z Gminnym Klubem Sportowym RADWAN i innych działających na rzecz 

rozwoju sportu.  

Korzystaliśmy także z dostępności krajowych programów pomocowych, jak chociażby 

program „szatnia na medal” na  remont i termomodernizację zaplecza szatniowego   

wykorzystywanego przez Radwan przy boisku.  

DRODZY PAŃSTWO ! 

 Inwestowanie w naszej gminie, to wykorzystanie lokalnego potencjału, potencjału naszych 

mieszkańców, warunków naturalnych i sprzyjającej koniunktury. Możemy poszczycić się 

najmniejszym wskaźnikiem bezrobocia w powiecie czarnkowsko- trzcianeckim. Jest to już 



wskaźnik bezrobocia strukturalnego, prawie każdy kto chce może znaleźć sobie zatrudnienie. 

Sytuacja jest jednak rozwojowa i dają się już poznawać oznaki znacznego regresu 

gospodarczego.  Aktywność naszego społeczeństwa w dalszym ciągu jest ogromna. 

 W minionych ponad pięciu latach liczba zarejestrowanych podmiotów gospodarczych 

pozostała praktycznie bez zmian i jest ogromna, bo to blisko 400 zarejestrowanych 

podmiotów. Ich udział w życiu Gminy  przekłada się  na dochody budżetu gminy, a te z kolei 

umożliwiają kolejny przyrost infrastruktury. Ciągle aktualna jest praca nad  poprawą stanu 

środowiska naturalnego i to nie tylko za sprawą inwestycji. To przede wszystkim szereg 

działań edukacyjnych, udział w programach i ich rozpowszechnianie jak chociażby program 

„czyste powietrze”, czy dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, 

wymiany źródeł ogrzewania, a także udział w programach likwidacji azbestu czy folii 

rolniczych. W minionej kadencji zrealizowaliśmy program rekultywacji terenów położonych 

przy dawnym składowisku odpadów, na którym zalegała pryzma w którym kontrola 

Państwowej Inspekcji Ochrony Środowiska stwierdziła obecność pojedynczych kawałków 

azbestowych. Wymieniliśmy w ramach tego programu kruszywo na pewnych odcinkach dróg, 

gdzie także obecne były cząstki płyt eternitowych.      

SZANOWNI PAŃSTWO! 

Dochody budżetu naszej gminy są wysokie. Ponieważ wiele inwestujemy, a zatem musimy 

przeznaczać większe środki na utrzymanie powstałej substancji. Te bieżące wydatki są duże 

 i cały czas rosną. Są jednak niezbędne. Także inwestowanie w człowieka, w jego rozwój jest 

naszym obowiązkiem, kto wie czy nie większym jak samo inwestowanie w infrastrukturę. 

Ten obowiązek jest jednocześnie czysta przyjemnością. Programy skierowane do naszych 

mieszkańców z powodzeniem wdrożył w życie w naszej Gminie Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej, który jest aktywny zapewniając osobom w trudnej sytuacji życiowej znalezienie 

drogi wyjścia z niej. Dla naszych dzieci przystąpiliśmy do programu dla rodzin 

popegeerowskich i zakupiliśmy 88 laptopów, 10 komputerów stacjonarnych i 6 tabletów. 

Systematycznie rosną wydatki na oświatę, wydatki na gospodarkę odpadami -  odbiór 

nieczystości. Rośnie też udział funduszu sołeckiego jako namiastki budżetu obywatelskiego 

 w ogólnych wydatkach budżetu gminy. Głównym naszym celem jest bowiem zaspokajanie 

potrzeb mieszkańców w coraz większym stopniu. Jako przykład można tutaj podać 

kontynuację poniedziałkowego bezpłatnego transportu osobowego w gminie, przeznaczonego 

w głównej mierze dla osób starszych. Dzięki tej inicjatywie Lubaska Rada Senioralna może 

spotykać się w wyremontowanych pomieszczeniach przy ulicy Szkolnej 2.  Na podkreślenie  

zasługuje działanie  społecznych Rad: Przedsiębiorców, Sportu,  Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 



wspomnianej  Lubaskiej Rady Senioralnej oraz Młodzieżowej Rady Gminy. 

Mimo wielu zrealizowanych już inwestycji wciąż do wykonania pozostaje duża ilość zadań. 

Myśląc realnie o ich realizacji przygotowujemy już kolejne projekty. Należą do nich:  remont 

zabytkowego obiektu po starej szkole w Goraju, remonty dachu na przedszkolu w Miłkowie  

i szkole w Kruczu, poprawę usług społecznych poprzez likwidacje barier architektonicznych 

w Urzędzie Gminy, remont wolnych pomieszczeń oświatowych czy budowę żłobka. 

Wszystkie te zadania są traktowane priorytetowo i zależy nam na ich faktycznej realizacji.  

Gminny Ośrodek Kultury cały czas pozyskuje także środki zewnętrzne służące lepszej jakości 

pracy, powiększa  swoją ofertę kulturalną o wydarzenia tj. koncerty, operetki czy kabarety a 

także o organizację czasu wolnego dzieci, młodzieży podczas przerw w nauce i to nie tylko 

 w Lubaszu ale także na wsiach. Znaczący wpływ na różnorodność oferty miały wydarzenia, 

warsztaty, pokazy, spotkania, imprezy i zawody organizowane również przez naszych 

mieszkańców i panie z Kół Gospodyń Wiejskich w sołectwach. To niezliczona ilość festynów 

i zajęć w świetlicach. Ogromnie cieszy mnie Państwa aktywność w tym zakresie. Dzięki 

Waszemu zaangażowaniu możemy naprawdę wiele zmienić w naszej najbliższej okolicy.  

WYSOKA RADO! 

DRODZY GOŚCIE! 

Już za chwile VIII kadencja organów gminy Lubasz przejdzie do historii. Jak już tutaj 

wielokrotnie wspominałem, była to zupełnie inna, a jednocześnie bardzo podobna kadencja 

do poprzednich. Nikt nie zwolni nas przecież, ani pandemia, ani wojna, z wykonywania 

naszych obowiązków na rzecz mieszkańców. Nie zwolni, ale sprawi, że na wiele rzeczy 

patrzymy i będziemy patrzeć z większą powagą i należytym szacunkiem do drugiego 

człowieka. Na  zakończenie poprzedniej kadencji mówiłem, że wzrost poziomu naszego 

społeczeństwa stanie się normą przejawiającą się w udziale mieszkańców w procesie 

decyzyjnym. I to stało się faktem w tej kadencji. Aktywność jest czymś pożądanym i nasze 

społeczeństwo stało się aktywne żywo reagujące na rzeczywistość. Przed nami  Szanowni 

Państwo, jeszcze wiele kroków do pokonania byśmy jeszcze bardziej stali się otwarci właśnie 

na drugiego człowieka, byśmy nie traktowali go anonimowo, byśmy tę anonimowość 

wyeliminowali. Dziś podsumowujemy pewien etap, na który składa się ponad 5 lat pracy, 

działań, sukcesów  ale i pewnie porażek. Przecież nie ze wszystkim daliśmy sobie radę, jak 

chociażby przed nami kolejne wspólne działania związane z decyzją zasadniczą na budowę 

elektrowni jądrowej, która budzi tyle emocji. Każde tego rodzaju podsumowanie jest jednak 

okazją do głębszej refleksji nad tym, co za nami i nad tym, co jeszcze przed nami. Jestem 

przekonany, że każdy z nas dokonuje takiego osobistego rozrachunku z sobą i tym wszystkim, 



co było jego i naszym udziałem w tworzeniu obrazu dokonań mijającej kadencji. Mam 

nadzieję, iż obraz ten będzie pozytywnie wpisany w bogatą historię naszej  gminy. 

Tymczasem u progu zakończenia działania organów Gminy w tej kadencji, niech mi wolno 

będzie  złożyć Państwu, których praca  zawodowa i społeczna związana była i jest 

 z samorządem lokalnym, serdeczne słowa podziękowania i wdzięczności za trud  

i poświęcenie. To poświęcenie, szczególnie w okresie pandemii koronawirusa, było udziałem 

wielu osób i instytucji. Dziękuję za nie w sposób wyjątkowy, gdyż praca w celu ochrony 

życia i zdrowia jest najważniejsza. Efekt, który mimo trudności, udało się nam wspólnie  

osiągnąć w mijającej kadencji jest ogromny. Cieszmy się wspólnie, że te efekty są, a cele 

jakie przed nami stawiają nasi mieszkańcy są realizowane. Nie wszystkie z nich oczywiście, 

jak już mówiłem, udało się osiągnąć, ale trud ich realizacji należy podejmować zawsze, 

niezależnie od przeszkód jakie napotykamy na tej drodze. Jesteśmy właśnie powołani przez 

mieszkańców po to, by je usuwać. Można jednak z całą pewnością powiedzieć, że mimo 

wielu trudności samorząd Gminy Lubasz wywiązuje się z  postawionych celów i dąży do 

poprawy życia mieszkańców by ich potrzeby były zaspokajane w coraz szerszym zakresie . 

Jeszcze raz dziękuję przede wszystkim Radzie Gminy Lubasz z Panią Przewodniczącą na 

czele za  zrozumienie potrzeb społecznych i wspólne rozwiązywanie problemów. Dziękuję 

sołtysom i przewodniczącym rad sołeckich za tworzenie życia w naszych małych 

środowiskach lokalnych. Składam serdecznie podziękowania  pracownikom Urzędu Gminy, 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnego Ośrodka Kultury, Gminnego Zespołu 

Obsługi Szkół i Przedszkoli, Gminnego Zakładu Komunalnego, dyrektorom i pracownikom 

jednostek oświatowych.  Podziękowania kieruję do  organizacji pozarządowych, 

Ochotniczych Staży Pożarnych, Parlamentarzystów, Pana Marszałka Województwa, Radnych 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, Starosty i Zarządu Powiatu, Radnych Powiatu, Pani 

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, Wójtów i Burmistrzów z terenu Powiatu 

Czarnkowsko – Trzcianeckiego, Policji, Straży, Zarządów Dróg Wojewódzkich oraz 

Powiatowych, dla wszystkich wykonawców usług oraz wszystkich, z którymi przyszło mi 

współpracować w VIII kadencji. Dziękuję Księdzu proboszczowi i wikariuszowi naszej 

parafii za życzliwą współpracę, pomoc w organizowaniu różnorodnych uroczystości  

 i otwartości w rozwiązywaniu wielu spraw związanych z życiem  naszej gminnej 

społeczności. Wreszcie dziękuję wszystkim mieszkańcom naszej gminy, za zrozumienie oraz 

współpracę. Niech dotychczasowe osiągnięcia będą źródłem satysfakcji i zapału do dalszego 

skutecznego działania na rzecz rozwoju Gminy Lubasz.” 

Następnie wójt przedstawił w formie slajdów omówione wcześniej inwestycje i działania  



w okresie VIII kadencji w latach 2018-2024. 

 

Na zakończenie wypowiedzi zebrani Wójta obdarowali gromkimi brawami. 

 

Ad 4. Przemówienia gości. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z zaproszonych gości chciałby zabrać głos? 

Głos zabrali:  

- pani Mirosława Rutkowska – Krupka i Adam Bogrycewicz – przedstawiciele Sejmiku 

Samorządu Województwa Wielkopolskiego, 

- Feliks Łaszcz – starosta powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego i Jan Pertek – członek 

zarządu powiatu, 

- Kazimierz Wicher – wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubasz. 

Wszyscy, którzy zabrali głos podziękowali za współprace z gminą i życzyli dalszych 

owocnych lat współpracy.   

 

Przewodnicząca zaprosiła na krótką przerwę, którą umilił koncertem skrzypcowym  Pan 

Tomasz Żelaśkiewicz. 

 

PRZERWA  

 

WZNOWIENIE  OBRAD 

 

Ad 5. Wręczenie podziękowań. 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że koniec kadencji jest doskonałą okazją do złożenia 

podziękowań wszystkim tym, którzy swoją pracą i zaangażowaniem działali dla dobra  

i rozwoju Gminy Lubasz. Poprosiła Lilianę Helwich o przedstawienie listy podziękowań. 

Pani Liliana w pierwszej kolejności poprosiła wszystkich radnych, którym dziękując Wójt 

wręczył grawerton, a Z-ca Wójta kwiaty.  

Podziękowania otrzymali również sołtysi i przewodniczący rad sołeckich:  

Pani Bogumił Szewczyk i Pan Marek Kaziński –  z sołectwa Antoniewo, 

Pan Tadeusz Pawlak i  Pan Michał Stawujaka– z sołectwa Bzowo- Goraj, 

Pani Natalia Kosicka i  Pan Łukasz Graj – z sołectwa Dębe, 

Pan Benedykt Koriakowski i Pan Łukasz Wlekły – z sołectwa Jędrzejewo, 

Pan Sławomir Dams i Pan Marcin Kaziński – z sołectwa Kamionka, 

Pani Edyta Janicka i Pani Lidia Borkowska – z sołectwa Klempicz, 

Pan Tomasz Piechowiak i Pani Urszula Janicka – z sołectwa Krucz, 

Pan Romuald Gasperowicz i Pani Magdalena Janc – Węglewska – z sołectwa Kruteczek, 

Pani Maria Pertek i Pani Alicja Kaźmierczak – z sołectwa Lubasz, 

Pani Magdalena Kiedrowska i Pan Zdzisław Bałęczny – z sołectwa Miłkowo, 

Pani Joanna Mania i Pani Paulina Sotek – z sołectwa Nowina, 

Pan Łukasz Bednarek i Pani Kamila Bednarek – z sołectwa Prusinowo, 

Pani Katarzyna Dykow i Pan Roman Nowacki – z sołectwa Sławno, 

Pan Andrzej Niezborała i Pan Andrzej Macyszyn- z sołectwa Sokołowo, 

Pan Bogdan Wicher i Pan Roman Szmyt – z sołectwa Stajkowo. 

 

 



Serdeczne słowa podziękowania skierowano pod adresem: 

Sejmiku województwa wielkopolskiego, którego reprezentowali Pani Mirosława Rutkowska- 

Krupka i Pan Adam Bogrycewicz. 

 

Kolejne podziękowania skierowane dla władz powiatowych: 

Panu Feliksowi Łaszczowi Staroście czarnkowsko- trzcianeckiemu, 

Panu Wiesławowi Maszewskiemu – przewodniczącemu Rady Powiatu czarnkowsko – 

trzcianeckiego, 

Panu Janowi Pertkowi- członkowi zarządu powiatu, 

Panu Januszowi Rajkowi – radnemu powiatowemu. 

 

Następne podziękowania dla służb mundurowych. Państwa codzienna praca zawodowa  

i społeczna wpływa na bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Za codzienną służbę  

i poświecenie dla drugiego człowieka prosimy przyjąć podziękowania dla: 

Komendanta Powiatowego Policji, którego reprezentował starszy aspirant Piotr Kolassa, 

Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, którego reprezentował Łukasz Perz, 

Druha Edwarda Wieczorka – Prezesa Zarządu Powiatowego OSP w Czarnkowie, 

Druha Jarosława Torzyńskiego – Komendanta Gminnego OSP w Lubaszu, 

Druha Mateusza Kaźmierczaka - Prezesa OSP Lubasz, 

Druha Łukasza Bednarka – Prezesa OSP Prusinowo, 

Druha Kamila Tecława – Prezesa OSP Kamionka, 

Druha Leszka Jessy – Prezesa OSP Krucz. 

 

Za udaną współpracę i wspólne działania podziękowano jednostkom i instytucjom 

działającym na terenie całego powiatu: 

1. Państwowej Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej i Pani Dyrektor Beacie 

Kościelskiej, 

2. Czarnkowsko- Trzcianecka Lokalna Grupa Działania i Pani Prezes Agnieszce 

Kulesza, 

3. Powiatowy Urząd Pracy i Pani Dyrektor Krystyna Wawrzyniak, 

4. Państwowa Inspekcja Ochrony Roślin i Nasiennictwa i Pani kierownik Barbara 

Bukowska, 

5. Rejonowy Związek Spółek Wodnych i Pan Dyrektor Krzysztof Marcinkowski, 

6. Powiatowy Zespół Doradztwa Rolniczego z Panem Tadeuszem Pertkiem. 

 

Za wieloletnią, udaną współpracę serdecznie podziękowania dla: 

1. Pana Władysława Dymka – Prezesa Banku Spółdzielczego w Czarnkowie, 

2. Pana Stanisława Zalewskiego – Nadleśniczego Nadleśnictwa Krucz w imieniu 

którego podziękowanie odebrała Pani Joanna Kupka inżynier nadzoru.  

 

Słowa podziękowania kierujemy pod adresem jednostek oświatowych z którymi w tej 

kadencji współpracowaliśmy. Były to:  

1. Zespół Szkół Leśnych w Goraju i pan Dyrektor Albert Tabaka,  

2. Nie byli obecni przedstawiciele EDUKACJI Lubasz ale także skierowano słowa 

podziękowania,  

3. Podziękowano gminnym placówko oświatowym z dyrektorami na czele:  

Szkoła Podstawowa w Lubaszu i Pani Dyrektor Wioleta Zarzeczna,  

Szkoła Podstawowa w Miłkowie dwie Panie dyrektor Pani Iwona Wleklak i Jolanta 



Zmyślona,  

Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie i Pani Dyrektor Agnieszka Nowak,  

Szkoła Podstawowa w Kruczu i Pani Dyrektor Jolanta Młynarska,  

Przedszkole BAJKA i Pani Dyrektor Klaudia Dymek - Wosiak oraz emerytowanej 

Pani dyrektor Elżbiecie Sobkowiak. 

 

Podziękowania stowarzyszeniom i innym organizacjom pozarządowym działającym  

w Gminie dla: 

1. Pani Barbary Kozera – Towarzystwo Słoneczko, 

2. Pani Liliany Helwich – Fundacja natura działania, 

3. Pani Marzeny Kamińskiej – Sokół – stowarzyszenie Nordic Walking Lubasz,, 

4. Pani Małgorzacie Granops- Hogiel – zespół LUBASZANKI, 

5. Pani Elwirze Woś Koło Caritas, 

6. Panu Bartłomiejowi Turek – Uczniowski Klub Sportowy OPTIMUM, 

7. Panu Sławomirowi Łapawie – Lubaskie Katolickie Towarzystwo Uniwersytetów 

Ludowych, 

8. Panu Szymonowi Szwed Gminny Klub Sportowy Radwan Lubas, 

9. Pan Radosławowi Bąbelczyk - Koło Wędkarskie Lubasz,  

10. Panu Maciejowi Przesłańskiemu – Związek Hodowców Gołębi Pocztowych.  

 

Za niezwykle aktywną pracę na rzecz najstarszych mieszkańców i mieszkanek naszej gminy 

podziękowano przedstawicielom Lubaskiej Rady Senioralnej: 

- Panu Zygfrydowi Kozerze, 

- Panu Tadeuszowi Mądrawskiemu,  

-Panu Bronisławowi Figiel.  

 

Duże podziękowania skierowano również do  opiekunki Młodzieżowej Rady Gminy Pani 

Małgorzaty Kabacińskiej, dzięki której młodzi mieszkańcy mogą doświadczać wpływu na 

decyzje podejmowane w samorządzie gminy Lubasz.   

 

Aktywne życie na wsi w dużej mierze organizują kobiety. Podziękowano paniom z kół 

gospodyń wiejskich:  

Pani Emilii Stankiewicz- Kolassa  z KGW Lubaskie Jednorożce,  

Pani Małgorzacie Sowińskiej – z KGW Kruczowianki , 

Pani Katarzynie Jagła z KGW Jędrzejewo, 

Pani Katarzynie Dykow z  KGW Sławno,  

Pani Agnieszce Grodzkiej z KGW Sokołowianki,  

Pani Małgorzacie Jastrzębskiej z KGW Kamionka,  

Pani Grażynie Kurzawskiej z KGW Prusinowo. 

 

Za działalność muzyczną podziękowania zespołom artystycznym – Zespołowi Trębaczy 

Myśliwskich w Goraju oraz Zespołowi Póki co. 

 

Podziękowania lokalnym przedsiębiorcom, z którymi współpraca układała się doskonale, są 

to: 

1. Pan Tomasz Sikora i Edmund Pilawski z firmy PLASTMET, 

2. Pani Teresa Sitek - Drukarnia Lubasz, 

3. Pan Jacek Wojcieszyński – firma Metrolog, 

4. Pan Jacek Gruszkiewicz – firma VIABUD, 



5. Pan Mirosław Antczak – Zakład Drogowy, 

6. Pan Adam Szmyt - AS Drew Krucz, 

7. Pan Krzysztof  Kowal– tartak Krucz, 

8. Pani Kamila Kozowska – firma Kompleks Lubasz, 

9. Pani Juliana Brewka – Złotowska Spółdzielnia Usługowa,  

10. Pan Krzysztof Tomczyk – Gminny Zakład Komunalny w Lubaszu, 

      11.Pani Magdalena Sendal – ZAKŁAD PIEKARNICZO—CUKIERNICZY, 

 12.Pani Helena Gadomska -stacja Moya, 

13. Pan Michał Ryżek,  

14. Pan Marek Bednarek, 

15.Pan Henryk Augustyniak, 

16.Pan Leopold Kawa, 

17.Pan Marcin Sotek, 

18.Pan Krzysztof Paszkowski, 

19.Pan Paweł Wicher, 

20.Pan Jan Modławski, 

21.Pan Kamil Kacprzak, 

22.Pan Błażej Mróz. 

 

Na koniec podziękowano osobom, które każdego dnia wypełniają swoje obowiązki 

zawodowe dbają by mieszkańcy byli sprawnie, skutecznie i szybko obsłużeni, planują 

 i realizują zadania remontowe i inwestycyjne, dbają o budżet, ogłaszają przetargi, pozyskują 

fundusze, rozliczają i realizują wszystkie możliwe zadania przypisane do samorządu 

lokalnego. Eksperci i fachowcy oddani sprawom lokalnym. Są to pracownicy Urzędu Gminy 

w Lubaszu wraz z emerytami tej kadencji Panią Janiną Szwerkolt oraz Panem Piotrem 

Błochem. W trakcie kadencji na emeryturę przeszła również Pani Wiesława Zdanowicz, która 

aktualnie jest szczęśliwym pracownikiem GZOSiP.  

Podziękowano również pracownikom jednostek organizacyjnych gminy: 

-pracownikom Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu z Panem Dyrektorem Szymonem 

Szwed i emerytką Panią Ewą Stachowiak, 

- pracownikom Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z Panią Kierownik Wiolettą Surma, 

- pracownikom Gminnego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Lubaszu z Panem 

Dyrektorem Ryszardem Bilskim.  

 

Wszystkim serdecznie podziękowano za codzienną pracę wręczając skromny upominek 

 i symboliczny kwiatek.  

      Przewodnicząca powiedziała, że jedna osoba w naszym gronie piastuje swoje stanowisko  

z wyboru społecznego. To mieszkańcy gminy w wyborach w 2018r.  wybrali wójta– Marcina 

Filodę obdarzając go ogromnym kredytem zaufania. Kolejną osobą której należą się ogromne 

podziękowania to zastępca wójta a zarazem sekretarz gminy pani Grażyna Graj. 

     Dziękujemy, za owocną współpracę to był ogromny zaszczyt pracować z państwem w tej 

kadenji. 

      Przewodnicząca i wiceprzewodniczący Rady Gminy oraz skarbnik gminy wręczyli Wójtowi  

i jego zastępcy bukiety kwiatów, a obecni na stojąco nagrodzili ich owacjami za włożony trud  

i ogrom pracy.  



      Osobne podziękowania od pracowników urzędu gminy i pracowników jednostek 

organizacyjnych otrzymali Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz- Żaneta Andrzejewska 

 i Wójt Gminy Lubasz – Marcin Filoda. 

PRZERWA  

WZNOWIENIE  OBRAD 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do 

podjęcia uchwał. 

 

6. Podjęcie uchwał : 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji Rady 

Gminy w dniu 18 marca br. i dlatego po uzgodnieniach projekt uchwały przedstawiła 

Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, a uchwały dotyczące sfery budżetowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

 

ad 1) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Skarbnik Gminy. 

  

Radny Andrzej Nowak – czy wiadomo gdzie będzie usytuowany pomost pływający na jeziorze 

Dużym w Lubaszu? 

Wójt – koło wypożyczalni sprzętu wodnego, tam gdzie jest miejsce do cumowania sprzętu 

pływającego. 

Radny Paweł Dobosz – czy wrócimy do budowy slipu na jeziorze Dużym w Lubaszu? 

Wójt – chcemy to zrealizować. 

 

Do projektu uchwały więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, 

Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej 

Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr LXIII/489/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 - 2036. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Skarbnik Gminy. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 



Głosowano w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 - 2036. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, 

Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta 

Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nowak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 14 za, wstrzymuje się 1. 

Uchwała nr LXIII/490/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy w związku z zakończeniem kadencji 2018-

2024. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy w związku z zakończeniem kadencji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, 

Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej 

Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 za. 

Uchwała nr LXIII/491/2024 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady LXIII sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 21:30. 

                                                                    Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz 

                                                                             Żaneta Andrzejewska                                                                                                                     

 



 Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


